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P r o t o k ó ł   Nr XXVI/04 

z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
 z dnia 29 października  2004r. 

 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy               -  wszyscy obecni 
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska 
    Radny Rady Powiatu                               -   Stanisław Jank 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           -   Sławomir Miluski 
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
    Dyrektor Sz. P. Gogolewo                        -  Iwona Warkocka 
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak 
 
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/ przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

      2.   Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 

      5.   Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami: 

a/ Rewizyjnej 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ zmiany uchwały Nr I/6/97 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30.02.1997r. w 
sprawie utworzenia ZGK, 
b/ uchwalenie regulaminu przyznawania nagród ze specjalnego funduszu na nagrody 
dla nauczycieli gminnych szkół publicznych, 
c/ ustalenia opłaty administracyjnej za wypisy i wyrysy ze studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębnica Kaszubska, 
d/ wprowadzenia zmian budżetowych na 2004r., 
e/ upoważnienia Wójta Gminy do zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa,  
f/ w sprawie zmiany uchwały, w sprawie utworzenia środków specjalnych w szkołach. 

8. Podjęcie apelu skierowanego do Marszałka Województwa w sprawie drogi 
wojewódzkiej 210. 

9. Akceptacja planu nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnej. 
10. Informacja Wojewody Pomorskiego, Przewodniczącej Rady gminy i Wójta Gminy 

Dębnica Kaszubska z analizy oświadczeń majątkowych. 
11. Zamknięcie obrad. 
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Przebieg sesji: 
 
Ad.1.a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1015 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
 

 
b/ 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska złożyła wniosek o ujecie w pkt. 8g podjęcie uchwały 
w sprawie przyjęcia programu rozwoju wsi Niepoględzie i Gałęzów pn. „Koncepcja 
zagospodarowania turystycznego”. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /12 za/. 
 Następnie Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po przyjęciu 
wniosku. 
 W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (12 za). 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (12 za) 
(godzina 1025 doszedł Radny Maśliński) 
 
Ad 2. 
 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że zainteresowani Radni otrzymali odpowiedzi 
na wniesione interpelacje  na piśmie. Zapoznała Radnych z treścią złożonych interpelacji  
i wniosków. 
Następnie zwróciła się z zapytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z otrzymanych 
odpowiedzi. 
Radny M. Mnich wyjaśnił, że jego intencja było uzyskanie informacji, czy te wszystkie 
zgłoszone uwagi dotyczące zmiany i modernizacji oświetlenia będą ujęte w planie z uwagi na 
terminy. 
Wójt Gminy poinformował, ze z montażem nowych punktów świetlnych związana jest inna 
procedura. Nowe punkt świetlne będą montowane ale w okresie późniejszym z uwagi na 
załatwianie spraw formalnych. 
Radny P. Paczesny przypomniał, że zgodnie z ustaleniami, jakie były podjęte na komisji 
wspólnej miała być konsultacja w terenie. Naszym obowiązkiem nie jest wskazywanie miejsc, 
gdzie te lampy mają być założone. Wykonawca miał to wszystko zaplanować. Doszły nam 
nowe osiedla. Przy takiej modernizacji nie powinniśmy tylko wymienić istniejące punkty 
świetlne, ale kompleksowo i generalnie rozwiązać ten problem. Zastępca Wójta zapewniał, że 
właśnie tak będzie przebiegał ten proces. 
Wójt Gminy podtrzymuje zdanie, że wymiana oświetlenia na energooszczędne jest 
koniecznością. Wiele miejsc jest zupełnie nie oświetlonych i należy to wszystko dokładnie 
przeanalizować. My mamy zapewnić – poprawić stan bezpieczeństwa na terenie gminy, 
jednak przy tej okazji nie powinno dojść do stawiania lamp na życzenie. Na następnej sesji 
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przedstawię kwestie związane z finansowaniem tego zadania. Obecnie uruchomiono 
procedurę na wyłonienie wykonawcy dokumentacji na całość zadania.   
Na obecnym etapie musimy dopiąć sprawę z wykonaniem dokumentacji a na rozmowy o 
szczegółach i sposobach finansowania będzie jeszcze czas. W pierwszej kolejności musimy 
zapewnić punkty świetlne w miejscowościach, w których ich nie ma. Oszczędności z tego 
tytułu mogą być za 5 –6 lat. Dyskusja w tym temacie jest przed nami. 
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy na etapie gdy już będą 
przygotowane dokumenty nie będzie za późno na rozmowy w tym temacie. 
(10³º doszedł Radny Bejnarowicz) 
Wójt zapewnił, że nie będzie za późno. Posiadamy wnioski Komisji i zapewnił, że jest to 
proces długotrwały. 
 
Ad 3 
 
 Na posiedzenie sesji przybył Pan Tomasz Zarzycki – przedstawiciel Zarządu Dróg 
Wojewódzkich  w Gdańsku Rejon w Lęborku. Przewodnicząca Rady przywitała gościa i 
poinformowała, że celem zaproszenia na dzisiejszą sesje jest przybliżenie Radnym koncepcji 
budowy obwodnicy „Południowej” i korzyści dla gminy oraz stanu drogi wojewódzkiej 210 
oraz planów w zakresie modernizacji tej drogi.  
Pan Zarzycki poinformował, że nie zna szczegółów budowy obwodnicy „Południe” gdyż ten 
temat pilotuje Pan Wojanowski  - Dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg,  i w tej gestii woli się 
nie wypowiadać. Zauważył, że lokalizacja tej obwodnicy jest dobra i na pewno pomorze 
gminie na lepsze zagospodarowanie terenu. Gmina powinna wspierać działania w celu jej 
budowy. 
Odnośnie drogi 210 poinformował, że droga zarządza Marszałek a Zarząd Dróg 
Wojewódzkich tylko ją utrzymuje. Zdaje sobie sprawę, że ta droga jest ważna dla 
mieszkańców gminy, ale może się tylko wypowiedzieć na temat jej utrzymania tj. 
oznakowania, utrzymania poboczy, remontów. Na remont tej drogi potrzebne są duże środki. 
Zarząd realizuje to co ustali samorząd Województwa, który przyznaje środki na inwestycje. 
Radna U Rączka zauważyła, że nawierzchnia na odcinku Dębnica Kaszubska – Głobino 
została poprawiona, chciałaby się dowiedzieć kiedy zostanie przeprowadzony remont na 
odcinku Niemczewo- Budowo. Na tym odcinku droga jest najbardziej zdegradowana. Na 
odcinku  Motarzyno – Budowo największe zagrożenie dla stanu drogi stanowią korzenie 
rosnących przy szosie drzew, które podnoszą asfalt powodują zagrożenie dla uczestników 
ruchu poprzez tworzenie się załomów w nawierzchni. 
Problem tego odcinka jest ciągle zgłaszany do Rejonu Dróg. Konserwatorzy nie wyrażają 
zgody na ich usunięcie. Powinniśmy się tym zająć, należy uczynić wszystko by te drzewa nie 
zagrażały bezpieczeństwu ruchu. Zauważyła także, ze stan poboczy na całym odcinku drogi 
jest fatalny, tylko niewielkie odcinki są pod remontowane. Uważa, ze prace na tej drodze 
winny być prowadzone równolegle do budowy obwodnicy „Południe”. Odnośnie 
oznakowania to wspomniała, że podczas jednej z sesji, w której uczestniczył Pan Kozieł – 
przedstawiciel Zarządu Dróg Powiatowych wskazała miejsca gdzie leżą znaki. prosiłam by 
ktoś po nie przyjechał, do dnia dzisiejszego nikt się nie zgłosił. 
/ godzina 1050 doszedł Radny Botwinionek/ 
T. Zarzycki zdaje sobie sprawę, że przepisy prawa nie pozwalały na usunięcie tych drzew. 
Nowa ustawa już w takich przypadkach zezwala i sukcesywnie będą usuwane. Jeżeli chodzi o 
pobocza, to były przeprowadzane remonty nową technologią  / technologię taką zastosował 
jako pierwszy/ i były wykonywane remonty na najbardziej zagrożonych. Odnośnie znaków to 
poinformował, że obecnie bardzo dużo jest strat w tej części ich działalności. Koszt jednego 
znaku zamyka się kwota 130zł. Ubolewa, ze nikt z Zarządu Dróg w Słupsku nie przekazał 
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informacji odnośnie możliwości odbioru znaków. Podziękował Gminie za współpracę przy 
utrzymaniu tej drogi / wycinki krzaków/. Odnośnie planowanych inwestycji na tej drodze to 
wszystko jest w gestii sejmiku.  
Radna U. Rączka zwróciła się z pytaniem jak wygląda sprawa czyszczenia przepustów 
kanałowych. 
T. Zarzycki poinformował, ze przepusty w trakcie objazdów dróg są sprawdzane i na bieżąco 
czyszczone. Takie objazdy dokonywane są przynajmniej 1 raz w tygodniu. W tym zakresie 
nie mamy żadnych problemów, natomiast problemem staje się budowa dzikich wjazdów. 
Zasypywane zostają zasypywane rowy i nikt tego nie uzgadnia z zarządcą drogi. Takie 
postępowanie powoduje zatrzymanie odpływu i degradację rowów. Zdarzają się odcinki 2-3 
kilometrowe, na których takich wjazdów powstaje nawet do 5. 
Radna U. Rączka ponowiła pytanie w sprawie terminu remontu drogi 210 na odcinku 
Motarzyno-Budowo. 
T. Zarzycki poinformował, że  wiosną 2005r. może być przeprowadzony remont cząstkowy 
lub będzie prowadzony remont bieżący. Na temat budowy nowego dywanika asfaltowego nie 
będę się wypowiadał, gdyż brak jest w tym temacie ustaleń. Jest za tym by samorządy 
apelowały do Sejmiku Samorządowego o środki na tę inwestycję.   
Radny M. Adamowicz zauważył, że Pan Zarzycki niepotrzebnie się denerwuje w związku z 
pytaniami jakie są zadawane na tej sali. Koleżanka poprzedziła moje pytania, gdyż stan tej 
drogi na tym odcinku jest naprawdę fatalny. Chciałby się także dowiedzieć gdzie droga 210 
będzie przecinana przez obwodnicę „Południową”. Zauważył, ze jeżeli już ktoś kompetentny 
w jakiejś dziedzinie jest gościem na Sesji to Radni wykorzystują to maksymalnie. Zauważył 
ponadto, że nasze prawo jest dziwne, gdyż w jego świetle drzewo jest ważniejsze od życia 
człowieka. 
T. Zarzycki poinformował, ze tak jak już wspomniał budowa obwodnicy to zadanie 
Generalnego Zarządu Dróg. Nie widział projektu i nie potrafi udzielić konkretnej odpowiedzi 
na to pytanie, ale z tego co się orientuje to ta obwodnica ma przecinać drogę 210 w okolicy 
Głobina jadąc od Słupska. Odnośnie drzew to ubolewa tak samo jak Radni, że takie przepisy 
u nas obowiązują. Ma nadzieję, że to się w najbliższym okresie zmieni. 
Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że na „pasie startowym” było złe oznakowanie parkingu 
oraz czy maja uprawnienia do oznaczania przejść dla pieszych. 
T. Zarzycki poinformował, że znak został ponownie ukradziony, nie potrafi obecnie 
stwierdzić, czy była pomyłka. Przy stawianiu nowego uwaga zostanie wykorzystana. Ponadto 
poinformował, że Rejon wykonuje zadania w zakresie wyznaczania przejść dla pieszych na 
podstawie poleceń Departamentu Infrastruktury. Sami nie mają takich uprawnień. 
Radny Z. Wandachowicz zwrócił uwagę na „pas startowy” zauważył, że podczas ulewnych 
opadów tworzą się kałuże do 5 metrów. 
T. Zarzycki poinformował, że na tym odcinku wykonano kilka ścieków. Brak 
kompleksowego rozwiązania odprowadzania wody na tym odcinku. Wszystkie prace w tym 
zakresie wykonywane są tylko w ramach likwidacji zaistniałych zdarzeń. 
Radny S. Maśliński zwrócił się z pytaniem dlaczego standard odśnieżania na odcinku Słupsk 
– Głobino jest wyższy niż na odcinku Głobino – Dębnica Kaszubska i dalej. Z czego wynika 
takie podejście. 
T. Zarzycki nie potrafił odpowiedzieć na to pytanie. Postara się ten temat wyjaśnić, ale 
uważa, że różnica może wynikać z warunków i od wykonawcy.   
E. Dańczak poinformował, że Pan Zarzycki zajmuje się generalnie wydawaniem decyzji na 
remonty dróg dojazdowych dla rolników. Bardzo dużo nam w tym zakresie pomaga. 
Podziękował za przybycie. 
Wójt Gminy w kwestii zimowego utrzymania dróg zauważył, że na odcinku od Głobina na 
terenie naszej gminy jest 8 miejsc nawiewowych i one w znaczny sposób rzutują na jakość 
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utrzymania ich przejezdności w okresie zimowym. Ze swojej strony także podziękował za 
przybycie. 

Następnie Wójt nawiązał do przypadającej w tym okresie 1/2 kadencji działalności 
Rady,  podziękował Radnym za współprace. Zauważył, że w tym okresie wspólnie wiele 
zrobiono dla dobra tej gminy. Uporano się z wieloma trudnymi decyzjami. Ma nadzieję, że 
dalsza współpraca także będzie przebiegała na dobrej płaszczyźnie. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska  także podziękowała za współprace i uważa, że 
najtrudniejszy okres jest już za tą Radą. Uważa, że  za  dwa lata na koniec kadencji  
najważniejsze problemy tej gminy będą rozwiązane, i że dalsza współpraca będzie przebiegać 
pomyslniej. 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności za okres miedzy sesjami. Sprawozdanie 
stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto Wójt poinformował, ze OPS przeniósł się do pomieszczeń zaadoptowanych po 
Ośrodku Zdrowia w Dębnicy Kaszubskiej. Przyznano 6 nagród Wójta dla nauczycieli z terenu 
gminy z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Podpisano umowę z Bankiem Ochrony 
Środowiska. Zakupiono pił e do cięcia drewna dla OSP Motarzyno. Poinformował także, że 
konkurs na Dyrektora Zespołu Szkół w Dębnicy Kaszubskiej został rozstrzygnięty i 
Dyrektorem został Pan Sławomir Miluski. 
   
Ad 4 
 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z prośba o wykonanie remontu przystanku PKS w 
miejscowości Starnice, gdyż jest zniszczony. Prosi także o ustawienie kosza na śmieci. Prosi 
także o napraw drogi ze Starnic /za mostem/ w stronę Dobieszewa, gdyż są tam duże dziury  
Radny Z. Wandachowicz poinformował, ze taka sama sytuacja występuje w Dobieszewie i 
także prosi o wykonanie remontu przystanku i ustawienia kosza. 
Radny P. Paczesny poinformował, że do rady Sołeckiej w Starnicach z Urzędu wpłynęło 
pismo dotyczące wydania opinii w sprawie możliwości wydzierżawienia działki, na której 
obecnie zlokalizowane jest boisko. Zwrócił się z pytaniem, czy takie pismo w ogóle winno 
wyjść z Urzędu. Uważa, że taka dzierżawa nie powinna mieć miejsca i odpowiedź winna być 
udzielona na miejscu. 
Radny M. Adamowicz powrócił do sprawy bezpieczeństwa na odcinku drogi od ul. 
Zjednoczenia – Kościelna przy „Chemixie”. Jest tam wiele do poprawienia dot. krawężników 
i 2 drzew na parkingu. 
Radny K. Olech zauważył, że od 23.10 obowiązuje uchwała o zajęciu pasa drogowego, która 
wprowadza opłaty. Prosi o informację, kto będzie przeprowadzał kontrole i ściągał opłaty. Jak 
będzie wyglądała egzekucja. 
Radny Z. Wandachowicz poinformował, że przy drodze od Dobieszewa do zjazdu w las leżą 
worki ze śmieciami. Chciałby się dowiedzieć, kto zbierał te śmieci, gdyż całe worki zostały 
zabrane, a porozrywane pozostawiono. Obecnie śmieci są już rozniesione wkoło.  
Wójt w odpowiedzi na zgłoszone interpelacje poinformował, że remont przystanków w 
Starnicach i Dobieszewie oraz ustawienie nowych koszy wykona  ZGK po Wszystkich 
Świętych. Obecnie szukamy dodatkowych środków na wykonanie nowych estetyczniejszych 
koszy na śmieci. Te kosze były by ustawione w najbardziej uczęszczanych ciągach Dębnicy 
Kaszubskiej /10/ oraz 10 na terenie gminy. Sprawą remontu drogi zajmie się Zastępca Wójta. 
Wynajęliśmy kruszarkę i obecnie wykonujemy kruszywo z resztek ceglanych i kamionki, 
które będzie wykorzystane do naprawy dróg gminnych. Odnośnie interpelacji Pana 
Paczesnego wyjaśnił, ze jest to działka gminna. Zgodnie z ustaleniami winna być 
przeprowadzona konsultacja z mieszkańcami. Opinia mieszkańców jest wiążąca. Nie chcę, by 
znów mi zarzucano, że nie było konsultacji z mieszkańcami, że sami podejmujemy decyzję. 
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Otrzymaliśmy negatywną decyzję Rady Sołeckiej w Starnicach w tej sprawie. Mieszkańcy 
ustosunkowali się negatywnie do tej sprawy. 
W odpowiedzi na interpelację Pana M. Adamowicz poinformował, że jest zgoda ks. 
Proboszcza na ścięcie tych drzew.  Drzewa zostaną ścięte wczesna wiosną 2005r. z uwagi na 
zakres prac. Musimy ściągnąć maszynę do usuwania- kruszenia korzeni. Jestem po 
rozmowach z Komendantem Policji odnośnie wzmocnienia kontroli na terenie Dębnicy 
Kaszubskiej i Motarzyna w porach wieczorowo-nocnych. 
Odnośnie informacji Pana Wandachowicza w sprawie worków to nie  potrafi poinformować 
kto zbierał śmieci, ale zaraz po Wszystkich Świętych ZGK uprzątnie pozostawione śmieci.   
W sprawie interpelacji Pana Olecha poinformował, że odpowiedzialnym za realizacje 
uchwały jest Urząd Wójta. W jego imieniu realizować będzie Pan Adam Gardzielewski. 
Zgodnie z ustawą Obywatel winien złożyć wniosek do Urzędu o wyrażenie zgody na zajęcie 
pasa drogowego. Pan Gardzielewski będzie pouczał i nadzorował egzekucję tej uchwały. 
Radny K. Olech przypomniał, że jest to nowum i powinna być przeprowadzona kampania 
informacyjna. 
Radca Prawny przypomniała, że nie jest to coś nowego, taki obowiązek na obywatelach 
spoczywa od dawna, tylko teraz weszła opłata za korzystanie z pasa drogowego. 
Sekretarz Gminy poinformowała, ze mieszkańcy zostaną poinformowani o tym przepisie w 
sposób zwyczajowo przyjęty tj. poprzez jej wywieszenie w tablicy ogłoszeń Urzędu.   
Radny Z. Wandachowicz zwrócił się z pytaniem kiedy zostanie rozwieziony piasek na drogi, 
gdyż  zbliża sezon zimowy i należało by już ten temat zakończyć, gdyż warunki 
atmosferyczne mogą ulec zmianie w każdej chwili i powinniśmy być przygotowani. 
Wójt poinformował, że drogi wojewódzkie i powiatowe nie powinny nas obchodzić, gdyż 
maja swojego zarządcę. Nie chce się uchylać od tego obowiązku, ale zarządcy winni mieć 
szanse na realizacje tego zadania. Za piasek także trzeba płacić, a to jest znaczny koszt. 
Jeżeli chodzi o organizację utrzymania dróg gminnych to do 15 listopada powinniśmy temat 
zakończyć i podpisać umowy ze świadczeniodawcami. 
Radny M. Adamowicz poinformował, ze nie jest zadowolony z odpowiedzi Wójta na jego 
interpelacje i prosi o odpowiedź na piśmie.  
Radny P. Paczesny poinformował, że cieszy się z powodu podjęcia konsultacji społecznych, 
ale w tej sprawie winny być inaczej przedstawione. 
  
Ad 5 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że na jej ręce wpłynęła odpowiedź 
Wójta Gminy na zalecenia pokontrolne Komisji Rewizyjnej z kontroli Urzędu Gminy. 
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że dzierżawca byłego PGR w Gogolewie wywozi płyty 
„jumbo” z byłych dróg zakładowych. Fakt został zgłoszony do ANR. Chciała by się 
dowiedzieć, czy jako dzierżawca ma do tego prawo. Zachodzi obawa, że wywiezie z PGR 
wszystko co będzie mu przydatne i zrezygnuje z dzierżawy. 
Radny Z. Wandachowicz w nawiązaniu do przed mówczyni poinformował, że podobna 
sytuacja występuje w Łabiszewie. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się także z pytaniem dotyczącym programów w ramach 
Odnowy Wsi, gdyż dowiedziała się, że teraz strategie, które były uchwalane na poszczególne 
sołectwa – miejscowości mają nosić nazwę „Planu” a nie „Strategia”. Prosi o informacje w tej 
sprawie.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że taka informacja wpłynęła z Ministerstwa. Jeszcze nie 
znamy szczegółów, ale w związku z tym Wójt prosi o powołanie komisji, która będzie te 
sprawy pilotować tzn. wytypuje sołectwa do programów i zajmie się przystosowaniem 
istniejących strategii do wymogów programowych.  Jest propozycja by w skład komisji 
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wchodziło 3 członków z Rady i 2 pracowników Urzędu Gminy.  Komisja zostanie powołana 
zarządzeniem Wójta. Radni skupią się na wyborze miejscowości a pracownicy nad sprawami 
merytorycznymi.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła o składanie kandydatur do komisji. 
Radna U. Frankowska zgłosiła kandydaturę Radnego Piotra Paczesnego. 
Radna Ewa Kuklińska zgłosiła kandydaturę Radnej Urszuli Raczka. 
Radny Krzysztof Olech zgłosił Kandydaturę Ireny Tkaczyszyn. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji. 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech zarządził głosowanie nad kandydatami do komisji. 
W wyniku głosowania kandydatury w/w Radnych zostały przyjęte jednogłośnie /15 za/.    
 
Ad 6 
 
 Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenie 
sprawozdań o działalności w okresie między sesjami. 
a/  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja odbyła 3 
posiedzenia, w tym 1 wspólne. Komisja zajmowała się dokończeniem kontroli szkoły 
Podstawowej w Motarzynie oraz opiniowaniem materiałów na sesję. Przewodniczący komisji 
Piotr Paczesny zwrócił się z wnioskiem do Radnych by, zlecili Komisji Rewizyjnej kontrolę 
działalności Agencji Ochrony Biznesu, która zajmuje się ściąganiem należności od 
wierzycieli urzędu.  
  
b/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś 
poinformowała, że komisja odbyła 2 posiedzenia w tym 1 wspólne. Omawiane były sprawy 
związane z funkcjonowaniem dowozu młodzieży do szkół. Poinformowano, że dowóz na 
terenie gminy generalnie jest rozwiązany w sposób prawidłowy. Nie występują większe 
zakłócenia, chociaż czasami występują drobne potknięcia. 
Komisja wnioskuje do Wójta o: 

- przekazanie samochodu Mitsubishi dla Szkoły podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, 
- zniesienie 50% dopłaty rodziców dzieci z Kotowa i Ochodzy na dojazdy dzieci do 

szkoły w Motarzynie,  
- Dyrektorzy Szkół w Gogolewie i Motarzynie wystąpili z wnioskiem o wyłonienie 

jednego przewoźnika dla terenu całej gminy.  
 
c/ 
 Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. 
Rączka poinformowała, że komisja odbyła 1 posiedzenie wspólne. Komisja zajmowała się 
opiniowaniem materiałów na sesję. 
 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech zarządził głosowanie nad wnioskami Komisji Oświaty. 
Radca Prawny poinformowała, że na Sesji zapoznaje się tylko z wnioskami Komisji, Radni 
nie głosują nad nimi. Wnioski są przegłosowywane tylko przez członków Komisji. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że Wójt zapoznaje się z protokołami Komisji. W przypadku 
wniosków Komisji Oświaty są to wnioski do budżetu, gdyż w tych przypadkach należy 
zwiększyć budżety szkół. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poprosił o przegłosowanie wniosku w 
sprawie przeprowadzenia kontroli Urzędu Gminy w zakresie współpracy z Agencja Ochrony 
Biznesu. 
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Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek przyjęto jednogłośnie /15 za/. 
 
Ad 7 
a/ 
 Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/6/97 
Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30.02.199 r. w sprawie utworzenia ZGK. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowana przez członków Komisji. 
Przewodnicząca komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty i Komisję Rolnictwa, 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.     
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (15 za). 
 
Wójt Gminy w nawiązaniu do wniosku Radnej I. Tkaczyszyn w sprawie wywozu płyt 
„jumbo”  poinformował, że ANR w Potegowie potwierdza zaistniałe zdarzenie . Sprawę 
przekazano do ANR w Słupsku. Nie wydawano zgody na wywóz płyt i sprawa ma być 
przekazana na Policję. 
  
b 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania 
nagród za specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli gminnych szkół publicznych.. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedstawiony projekt różni się od 
projektu nad którym pracowała Komisja. 
Sekretarz poinformowała, że w przedstawianym projekcie zostały uwzględnione zmiany, 
które proponowały Komisje na swoich posiedzeniach. 
Radny M. Adamowicz uważa, że skoro zostały wprowadzone poprawki, to projekt winien 
wrócić ponownie na Komisje. Złożył wniosek o zdjęcie tej uchwały z porządku obrad do 
czasu ponownego rozpatrzenia przez Komisje.  
Przewodnicząca Rady także uważa, że jeżeli zostały wprowadzone autopoprawki, to projekt 
uchwały winien wrócić na Komisje do ponownego rozpatrzenia. 
/ godzina 1320 wyszli Rączka i Botwinionek/. 
Wójt Gminy uważa, że ma prawo do wprowadzenia autopoprawek, projekt był 
przedyskutowany. U nas brak tradycji autopoprawek, prosi by przegłosować wniosek 
Radnego Adamowicza.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego 
Adamowicza.  
           W wyniku głosowania wniosek został przyjęty  (18 za, 5 wstrzymujących). 
 
c/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty administracyjnej za 
wypisy i wyrysy zw studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Dębnica Kaszubska. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowana przez członków Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty i Komisję Rolnictwa, 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.     
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
 
d/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetowych na 
2004r.. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowana przez członków Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty i Komisję Rolnictwa, 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.     
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
 
 
e/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy do 
zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowana przez członków Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty i Komisję Rolnictwa, 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.     
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
 
f/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały , w sprawie utworzenia 
środków specjalnych w szkołach. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowana przez członków Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty i Komisję Rolnictwa, 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.     
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
/godzina 1340 – powrócił Botwinionek/ 
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g/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu rozwoju wsi 
Niepoględzie i Gałęzów pn. „Koncepcja zagospodarowania turystycznego”. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że program został pozytywnie zaopiniowany przez 
Panią Martę Łomża. 
Wójt zwrócił się z pytaniem, czy Komisje Rady to akceptują i jak ma się zmiana nazwy 
„strategii” na „plan”, gdyż niedawno były uchwalane strategie dla innych sołectw i czy w tych 
przypadkach też będą zmiany.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że od 2 dni jesteśmy w posiadaniu informacji o zmianie 
nazewnictwa, a Stowarzyszenie wystąpiło o aneks do programu z 2002r. to w  związku z tym 
nadajemy wersje jednolitą. 
/ godzina 1345 wyszedł Radny Mnich/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że Komisje Rady nie wnikały w treść strategii, gdyż 
stawiane sobie zadania przez poszczególne sołectwa są ich własnymi pomysłami i planami, a 
my nie powinniśmy w nie wnikać.     
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (12 za,  1 wstrzymujący). 
/ godzina 1345 powrócili Rączka i Mnich/ 
 
Ad 8 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu apelu skierowanego do Marszałka Województwa w sprawie 
drogi wojewódzkiej 210. /załącznik Nr 2/ 
 
Radni nie wnieśli uwag do treści apelu. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad treścią apelu.  
           W wyniku głosowania apel został przyjęta jednogłośnie  (15 za). 
Stanisław Jank – Radny Rady Powiatu podziękował Radnym za przyjęcie apelu. Uważa, że 
takie kroki winny być podejmowane przez inne samorządy, gdyż z informacji, które posiada 
w 2005r. na tej drodze nie są planowane żadne prace drogowe, takie jest stanowisko 
Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
 
Ad 9 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie planu nabycia nieruchomości od agencji Nieruchomości Rolnej. 
/załącznik Nr 3 do protokołu/ 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że plan  został pozytywnie zaopiniowana 
przez członków Komisji -  uzasadnienie w protokole posiedzenia Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że plan został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty i Komisję Rolnictwa, Budownictwa i 
Rozwoju Gospodarczego – uzasadnienie w protokole z posiedzenia Komisji. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad planem nabycia 
nieruchomości.  
           W wyniku głosowania apel został przyjęta jednogłośnie  (15 za). 
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Ad 10 
 
 Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska przedstawiła informację z analizy oświadczeń 
majątkowych Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady Gminy. / załącznik Nr 4 i 5 do 
protokołu/. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych od Wojewody Pomorskiego nie 
wpłynęła do Urzędu do dnia Sesji. 
 
Ad 11 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia Sesji Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 14ºº. 
 
                                                                                                          Przewodnicząca 
                                                                                                            Rady Gminy 
                                                                                                        /-/ Zyta Rytelewska 
       
Na tym protokół zakończono 
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka             
                                                       
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
  
 
 
 
 
    
  
    
     
   
   
   
 


